
 

 

Komunikat 

 
 

W dniu wczorajszym ( 10.02.2016 r.) w Sejmie obyło się posiedzenie Komisji Infrastruktury, 

którego tematem było rozpatrzenie informacji NIK o wynikach kontroli- „Restrukturyzacja Poczty 

Polskiej S.A., a dostępność do usług pocztowych. Raport prezentował Prezes NIK- Krzysztof 

Kwiatkowski.  

Z  punktu widzenia przyszłości Poczty Polskiej  S.A. było to bardzo ważne  posiedzenie , bo 

padło na nim wiele deklaracji ze strony Ministra Infrastruktury i Budownictwa oraz ze strony Posłów 

dotyczących zmian prawa pocztowego oraz roli operatora wyznaczonego w Polsce. 

Nagranie z posiedzenia można zobaczyć na : 

http://www.sejm.gov.pl/Sejm8.nsf/transmisje_arch.xsp?page=2#6A0CFD963CC5F283C1257F500039

5C1D 

W raporcie NIK kontrolerzy  opisali następujące  nieprawidłowości  w  działalności Poczty Polskiej: 

1) Poczta  Polska nie spełnia  większości wskaźników  dot. terminowości doręczania  przesyłek  

pocztowych określonych w przepisach. 

2) Restrukturyzacja PP S.A. ograniczyła obywatelom dostępność do usług pocztowych. 

3) Poczta wydatkowała niepotrzebnie pieniądze na przygotowanie Spółki do prywatyzacji 

(wprowadzenia na giełdę) , kiedy nie zapadła decyzja Ministra o takim kierunku działania. 

4) Poczta bezzasadnie wydatkowała znaczne sumy pieniędzy na obsługę zlecaną zewnętrznym 

kancelariom prawnym. 

5) W  zawieranych  z kancelariami umowach PP S.A. nie zabezpieczała  należycie swojego 

interesu- nie było  zapisów  dotyczących kar umownych za nieterminowe wykonywanie 

umów, a w tych umowach w których były zapisy dot. kar nie były one egzekwowane.  

6) Poczta  zawarła z 34. dyrektorami umowy o pracę  z pominięciem przepisów układu 

zbiorowego pracy.  

Najważniejsze deklaracje Ministra Infrastruktury i Budownictwa: 

1) Nie będzie dalszego  zmniejszania  liczby placówek pocztowych. 

2) Zostaną przygotowane  zmiany do prawa pocztowego dotyczące dostępności. Teraz jest 

średnio 1 placówka na 6000 mieszkańców.  Wyraz „średnio” ma zostać wykreślony,  co 

spowoduje zwiększenie liczby placówek na terenie miast.  

3) Najważniejsze!!!! Minister zapowiedział zmianę prawa pocztowego tj. wprowadzenie 

rozwiązania wzorowanego na innych krajach europejskich, zgodnie z którym  przesyłki  

administracji dostarczane są przez operatora wyznaczonego. Takie rozwiązanie dopuszcza 

artykuł 8.1.Dyrektywy pocztowej. 
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